

国家社会科学基金资助期刊

ISSN 0453-2902



QK2005996



考古学报

ACTA ARCHAEOLOGICA SINICA

1

2020

中国社会科学院考古研究所 主办

考古杂志社 出版

考古学报

2020年 第1期

(总第二一六期)

目 录

- 夏鼐与新中国考古学——纪念夏鼐先生一百一十周年诞辰…………… 王世民 (1)
- 长江中下游地区旧石器时代文化分期分区研究…………… 陈虹 方梦霞 (21)
- 大汶口文化人群口颊含球行为研究…………… 原海兵 (43)
- 汉晋时期双头龙纹镜研究…………… 韩茗 (67)
- 山西绛县横水西周墓地 M2531 发掘报告……………
- …………… 山西省考古研究所
…………… 运城市文物工作站 联合考古队 山西大学北方考古研究中心 (89)
…………… 绛县文物局
- 江苏邳州煎药庙西晋墓地二、三号墓发掘报告……………
- …………… 南京博物院 徐州博物馆 邳州市博物馆 (123)

KAOGU XUEBAO

(Acta Archaeologica Sinica)

No. 1, 2020

Contents

Wang Shimin,

Xia Nai and the New China's Archaeology, in Remembrance of His Great Achievements on the 110th Anniversary of His Birth (1)

Chen Hong and Fang Mengxia,

A Study on the Periodization and Distribution of the Paleolithic Cultures in the Middle and Lower Reaches of the Yangtze River (21)

Yuan Haibing,

The Mouth-plugging Burial Practice in the Dawenkou Culture (43)

Han Ming,

A Study of the Double-headed Dragon Bronze Mirrors of the Eastern Han through the Western Jin Period (67)

Shanxi Provincial Institute of Archaeology et al. ,

Excavation of the Tomb No. 2531 at the Western Zhou Period Hengshui Cemetery Site, Jiang County, Shanxi Province (89)

Nanjing Museum et al. ,

Excavation of the No. 2 and No. 3 Western Jin Dynasty Tombs of Jianyaomiao Cemetery, Pizhou City, Jiangsu Province (123)

ISSN 0453-2902



考古学报

(季刊)

二〇二〇年 第一期

(总第二一六期)

主管 中国社会科学院
主办 中国社会科学院考古研究所
编辑出版 考古杂志社

北京市朝阳区国家体育场
北路1号院3号楼 邮政编码:100101

主编 陈星灿
副主编 冯时
正文照排 北京博清雅图文制作有限公司
印刷装订 天津画中画印刷有限公司
国内总发行 北京报刊发行局
国内订购处 全国各地邮局
国外总发行 中国国际图书贸易总公司
(中国国际书店)
北京 399 信箱

国内统一刊号:CN11-1209/K

二〇二〇年一月出版

邮发代号:2-116 国外代号:Q84 定价:30.00元